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SK Parenco verdient steun!                Mening van John Bartels – Renkum 23 maart 2024 
 

Papier en Renkum, een geschiedenis van  426 jaar  - 1598 tot heden 
 
Sinds 1598 wordt er in Renkum papier vervaardigd. Talloze gezinnen werkten of voor 
de steenoven of voor papiermakerijen. De ontwikkeling van Renkum ging van een klein 
kerkdorpje in de Middeleeuwen naar een arbeidersdorp. In de 19e eeuw groeide 
Renkum - vooral door de industrialisatie op het gebied van papier -  uit tot een dorp 
waarvan je kunt stellen dat de ruimtelijke vormgeving van het huidige Renkum en de 
bevolkingsaanwas door die arbeidsmogelijkheden sterk gevormd is. Eind vorige eeuw 
en in deze eeuw kent Renkum een aanzuigende werking van nieuwe inwoners, met 
name randstedelingen, die de natuur in/om Renkum waarderen en migranten. 
 
Renkum en papier zijn nog steeds onlosmakelijk met elkaar verbonden. Thans hebben 
we in het dorp nog één grote fabriek met twee productielijnen: Smurfit Kappa Parenco. 
 
De laatste tijd zie je vanuit de samenleving steeds meer negatieve reacties komen, die 
naar mijn smaak over de fabriek een onevenwichtig beeld geven van de werkelijkheid. 
Men klaagt. De vraag is natuurlijk ook in hoeverre het aantal klachten bepaald wordt 
door herhaalde aangiften van steeds dezelfde personen.  
 
Zelf woon ik op zeer korte afstand van de papierfabriek en natuurlijk ruik ik af en toe 
een wat weeïge lucht. Maar persoonlijk heb ik daar geen last van. Gelukkig zijn de 
trillingen van de fabriek van enkele jaren geleden in feite voorbij. Ik heb zogezegd meer 
hinder van autoverkeer over de N225. Ik wil best begrip opbrengen voor mensen, die 
overlast ervaren, maar ik heb niets met mensen, die alleen maar kritiek hebben op SK 
Parenco of die in mijn beleving sensatiebelust zijn.  
 
Van kankerverwekkende uitstoot is geen sprake 
 
De GGD schakelde het expertteam van de RIVM in met de vraag of zij het mogelijk en 
zinvol acht om een gezondheidsonderzoek te doen naar het voorkomen van specifieke 
klachten en aandoeningen in Renkum. De conclusie van deze expertgroep was dat de 
aanwezigheid van gezondheidsproblemen, anders dan geurhinder en de daarbij 
behorende gezondheidseffecten, niet zijn te relateren aan Smurfit Kappa Parenco.  
 
Wanneer “De Vijf Dorpen in het Groen”, waarvan ik overigens ook lid ben, in het 
landelijk blad Trouw van 19 december 2023 beweert, dat Smurfit Kappa Parenco de 
Tata Steel van de Veluwe is, dan vind ik dat erg. Dergelijke uitspraken raken kant nog 
wal en doen geen recht aan de inzet van SK Parenco en de werkelijkheid. 
 
Verschil van mening mag, maar ze moet wel gefundeerd zijn op basis van feiten. Zo is 
aangetoond, dat SK Parenco geen kankerverwekkende stoffen uitstoot. Terzijde: de 
Nederlandse Emissieautoriteit heeft over de al in gang gezette verbeteringen  van  de 
papierindustrie om milieuvriendelijker te willen werken zich positief uitgesproken.  
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Merkwaardige opstelling van de provincie Gelderland 
 
De provincie Gelderland wil dat Parenco minder stikstof uitstoot. Om dat voor elkaar 
te krijgen, moet de fabriek de ketels aanpassen. De oude vergunningen voor deze 
installaties stammen van 2009 en 2013 en passen niet meer binnen de huidige 
milieueisen. De fabriek wil € 11 miljoen euro uit eigen middelen - dus zonder één 
euro overheidssteun - investeren in nieuwe stoomketels. Daardoor wordt de stikstof-
uitstoot met 30.000 kilo op jaarbasis verlaagd. Hoewel die ketels in april 2024 
geplaatst konden worden weigert de provincie vooralsnog hieraan mee te werken en 
geeft ze geen vergunning voor het plaatsen van nieuwe stoomketels met de laagst 
mogelijke stikstofuitstoot. Kortom: SK Parenco wil een en ander aanpassen, maar de 
provincie  werkt niet mee! Wie kan het gedrag van de provincie volgen? 
 
Als de nieuwe ketels in werking zijn wil en kan SK Parenco technisch gezien overstappen 
van gas op stroom. Feit is, dat SK Parenco op het gebied van CO2 reductie binnen de 
papierindustrie koploper is, aan alle Europese doelstellingen voldoet en dat haar 
ambitie veel verder gaat.1  Ik heb wel waardering voor de fabriek, die als ambitie 
uitspreekt, dat ze in 2030 100% circulair verpakkingspapier op basis van geen CO2 
uitstoot met gebruikmaking van rivierwater in plaats van bronwater wil realiseren. 
 
XR voert actie tegen papierfabriek, maar moet bij de provincie Gelderland zijn 

De actiegroep Extinction Rebellion demonstreerde op 22 maart 2024 in Renkum om 
de papierfabriek te bewegen af te zien van het gebruik van grondwater. Diezelfde groep 
heeft vooraf van SK Parenco te horen gekregen, dat het juist het streven is van de 
fabriek om rivierwater te gebruiken. Toch meende deze actiegroep kracht te moeten 
bijzetten en zelfs enkele basisscholen riepen ouders/leerlingen op om met die 
demonstratie mee te doen. Na veel protest van ouders over die oproep haastten men 
zich om excuus aan te bieden. Men had de link met XR niet in de gaten gehad….. 
 
Waarom houd je toch een demonstratie, terwijl je weet van de goede bedoelingen van 
de fabriek. Is dat niet een vorm van protesteren om het protesteren? Is het niet op-
vallend, dat in de media net als “De vijf dorpen in het Groen” ten onrechte de 
vergelijking met Tata Steel wordt gemaakt? Waarom reageren bepaalde scholen door 
zo onnadenkend oproepen te plaatsen?2 Ook hier is het de provincie Gelderland, die 
de ontwikkelingen bij SK Parenco tot op heden blokkeert. Dat daardoor SK Parenco de 
rotte appels toegeworpen krijgt vind ik bedroevend. Hoe je het wendt of keert: de 
fabriek houdt zich aan de afgegeven vergunningen. Zie pag. 10 (projectnr. 3593) van de 
Commissie voor milieueffectrapportage (MER) m.b.t. de Revisievergunning waarin 
staat dat SK Parenco serieus wil werken aan het grondwaterprobleem. 

 
1 Kijken we bijv. naar de site van Luchtkwaliteit.nl dan zien we voor Renkum dat de 
concentratie van stikstofdioxide t.o.v. de vorige jaren met ongeveer 25% is verlaagd. 
(informatie 2022) 
 
2 Als er wordt overgeschakeld naar het gebruik van rivierwater, zal het grondwaterpeil 
met circa 10 cm. zal stijgen (informatie 2022) 
 

https://www.gelderlander.nl/arnhem/papierfabriek-parenco-ligt-onder-vergrootglas-maar-voor-tegenstanders-is-dat-niet-voldoende~a875f62b/
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De houding van het College schiet tekort 
 
Ook het College van B&W van de gemeente Renkum verschuilt zich en trekt onvol-
doende partij voor SK Parenco. Ze hangt achterover om te zien wat de provincie doet, 
ze wil ontwikkelaars van nieuwe woningen verplichten informatie te verstrekken over 

geurhinder. Wat drijft dit College? Geen woord over de goede bedoelingen van SK Pa-
renco, de trainerende houding van de provincie Gelderland, het belang van de 
papierfabriek voor de inwoners. Vergeten ze, dat de fabriek vrijwilligers en organi-
saties financieel en materieel steunt? Hebben collegeleden bijvoorbeeld wel eens 
gekeken naar de vele mooie voetbalshirts van alle teams van SCW23?  
  
Ja, we mogen best trots zijn op een fabriek, die goede bedoelingen heeft, waar veel 
mensen hun brood verdienen, waar verschillende bedrijven hun werkzaamheden ook 
aan te danken hebben, waar ook het verenigingsleven van profiteert. Veel inwoners, 
met name mensen, die hier geboren en getogen zijn, komen voor SK Parenco op. 
Treurig, dat een fabriek dat graag een goed buur wil zijn door de overheid tegengewerkt 
wordt. Overheden en inwoners, die alleen oog lijken te hebben voor negatieve kritiek. 
 
Nee, niet alles loopt nog goed, daar mag je best wat van vinden en daar moet ook aan 
gewerkt worden. Het zou het College van Renkum sieren om richting de provincie te 
wijzen op de positieve kanten van SK Parenco en druk uit te oefenen om slagvaardiger 
op te treden, zodat de fabriek de ruimte krijgt om maatregelen te nemen, die natuur 
en milieu ten goede komen. 
 
Niet tegenover, maar naast een welwil-
lend bedrijf staan, dat is wat ik van de 
gemeente Renkum zou willen zien. 
 
John Bartels 
 
 
 
 
Note  pagina 4 en 5 
 

• Onbeantwoorde vraag van en toezegging 
aan John Bartels door de wethouder 

• Schema stikstofreductie van SK Parenco 
 
Bijlagen: 
 

• Parenco Smurfit Kappa is goed bezig 2024.pdf                               

• Krantenspecial IPK.pdf 

• 27-09-23 Renkum Vragenuurtje Parenco RED.pdf 
       (letterlijke commentaar wethouder gem. Renkum) 

• Raadsbriefinformatievoorziening Geur.pdf 

• Factsheet Geur in Renkum.pdf 

• Samenvatting advies over SKP v.d.  Expertgroep.pdf 

• Het verschil tussen CO2 en stikstof uitstoot.pdf 
 

Duidelijkheid is een juiste 

verdeling van licht en 

schaduw.   

Johann Wolfgang von Goethe 

Duits schrijver en 

dichter 1749-1832 

https://citaten.net/quotes/van-johann_wolfgang_von_goethe.html
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Op het onderstaand bericht is de door mij geel gemarkeerde tekst nog steeds niet 
beantwoord. 
 

 
Van: griffie <griffie@renkum.nl>  
Verzonden: vrijdag 19 januari 2024 13:44 
Aan: John Bartels <info@johnbartels.nl> 
Onderwerp: Toegezegde schriftelijke reactie stikstofuitstootwinst van Parenco 
 
Beste John, 

 

Hierbij de schriftelijke reactie zoals toegezegd door wethouder Joa Maouche op je vraag van FJB gesteld 

in het vragenuur van de raadsvergadering van 20 december 2023. 

 

Vraag 
 

Kan de stikstofuitstootwinst van Parenco wel of niet gerelateerd worden aan het versnellen van 

bouwplannen in de gemeente Renkum? Dit vanuit de gedachte, dat als je binnen je gemeente hoe dan 

ook minder stikstofuitstoot realiseert, dat je dan bouwplannen in je gemeente versneld kunt uitvoeren. 

 

Smurfit Kappa Parenco heeft zelf besloten om twee nieuwe ketels die een investering van 11 miljoen 

euro kosten in Renkum te willen plaatsen. Dit met instemming van het hoofdkantoor in Ierland. Deze 

plaatsing levert een grote milieuwinst op, zoals 30.000 kg. minder stikstof uitstoot op jaarbasis. Dit 

alles boven op de reductie van 40%, die al is behaald! Is het ook niet zo, dat een stikstofuitstootwinst 

positief verdisconteerd wordt in het bouwen van woningen in onze gemeente waardoor een en ander 

sneller mogelijk gemaakt kan worden? 

 

Reactie 
 

Er kan niet gezegd worden of en hoe eventuele stikstofreductie door Parenco ten goede kan komen aan 

de gemeente Renkum. Vrijgekomen stikstof komt pas beschikbaar in het kader van extern salderen als 

de partijen dat privaatrechtelijk regelen. Het moet bovendien gekoppeld zijn aan een concreet project. 

Vervolgens moet ook de Wnb-ruimte in de vergunning daarop worden aangepast. De provincie moet 

hiervoor de vergunning naar beneden bijstellen. Maatregelen die nu al toevallig getroffen zijn (zonder 

enig vastgelegd verband met het externe project) en zonder dat de vergunningsruimte naar beneden is 

aangepast, is latente ruimte en is nu niet bruikbaar. 

 

Omdat het dus onduidelijk is of en hoe eventuele stikstofreductie door Parenco ten goede kan komen 

aan de gemeente Renkum, zullen we hierover met de provincie in gesprek gaan. 

 
Met vriendelijke groet,   

Merijn van As | Junior Raadsadviseur | Griffie  

werkdagen: maandag, dinsdagochtend, donderdag en vrijdagochtend 

 

  Gemeente Renkum  

  Telefoon (026) 33 48 111  

  Postbus 9100  

  6860 HA Oosterbeek  

  Bezoekadres Generaal Urquhartlaan 4, Oosterbeek  

  www.renkum.nl  

 

 
 

 
 

Meer info is te lezen op www.smurfitkappa.com en www.johnbartels.nl 
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